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Zápis z 2. jednání Komise RHMP pro odstraňování  následků 
povodně 2013 dne 12. 6. 2013  

 
 
 
 
Přítomni:  dle prezenční listiny 

 
 

 
  
  

Program jednání: 
 

1. Úvodní slovo předsedy komise 
2. Aktuální situace na území hl. m. Prahy 
3. Zřízení pracovních skupin 
4. Různé 

 
 
 
 
1. Úvodní slovo předsedy komise 
 
Místopředseda Komise Rady hl. m. Prahy pro odstraňování následků povodně 2013 (dále 
jen „komise“) Ing. Pavel Richter se ujal vedení 2. jednání komise a přivítal přítomné hosty. 
V průběhu jednání převzal vedení komise její předseda Jiří Vávra. 
 
K dotazu na připomínky k zápisu z 1. jednání komise se přihlásil Ing. F. Ginzl  a objasnil 
přítomným význam pojmů a průběh jednotlivých fází krizového vývoje.  
 
Předsednictvo komise předřadilo bod programu č. 3 Zřízení pracovních skupin před bod č. 2 
Aktuální situace na území hl. m. Prahy. 
 
 
2. Zřízení pracovních skupin     
 
Předseda komise Jiří Vávra připomněl návrh na vytvoření 5 pracovních skupin a doporučil 
redukci o pracovní skupinu „Finance“, kterou zastane Ing. Z. Javornická a není tudíž třeba 
tuto skupinu konstituovat. Komise bude sestávat z následujících 4 pracovních skupin v tomto 
složení:  
 
• Skupina „Řízení“ – Jiří Vávra, Policie ČR, Městská policie HMP, HZS, Správa služeb 

HMP, Armáda ČR, Ing. M. Trnka, Ing. F. Ginzl a Marek Šmíd. 
 
• Skupina „Doprava“ – Ing. P. Richter, Heroudek, Policie ČR, Městská policie HMP, TSK 

– skupina se bude zabývat zejména opravami a úklidem komunikací. 
 
• Skupina „Úklid“ – Ing. M. Trnka, Ing. I. Jakoubková, Mgr. V. Kožíšková, Ing. R. 

Svoboda, Ing. D. Frantík – skupina se bude zabývat sanacemi a úklidem po povodni. 
 
• Skupina „Hygiena“ – MUDr. Z. Schwarz, Ing. K. Čelikovská, městský hygienik a 

městský veterinář. 
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Předseda komise Jiří Vávra otevřel diskusi k navrhovanému složení jednotlivých pracovních 
skupin a jejich činnosti. 
• Ing. K. Čelikovská – dotázala se, zda do činnosti pracovní skupiny „Hygiena“ budou 

patřit i uhynulé ryby. Na Císařském ostrově byla nalezena 1 uhynulá ryba, výskyt a 
množství uhynulých ryb ve Velké Chuchli je aktuálně zjišťováno. Ing. Čelikovská 
informovala, že je počítáno s odvozem do kafilérie, pytle jsou k dispozici na Správě 
služeb HMP. Je navázána spolupráce se společností Petlan, která by zajistila odvoz 
v kontejnerech, nicméně je třeba zajistit objednávku HMP na tyto služby.  

• Jiří Vávra oslovil ředitele MHMP Ing. M. Trnku s požadavkem na vyhlášení výběrového 
řízení v momentě, kdy bude vyhlášený stav nouze ukončen a bude vyhlášen stav 
nebezpečí.  

• plk. Mgr. J. Pešek vznesl dotaz na předpokládaný počet uhynulých ryb a na postup 
řešení nepřístupných míst.  

• Ing. K. Čelikovská  uvedla, že počet je prozatím v několika málo kusech a možnost 
využití pomoci od Armády ČR bude projednán.  

• Jiří Vávra zdůraznil nutnost prověřit naplaveniny. 
• Ing. D. Frantík zmínil, že mezi kanálem a tratí leží několik mrtvých ryb.  
• Ing. K. Čelikovská informovala o probíhajícím odchytu živých ryb. 
• Místopředseda komise Ing. P. Richter uložil úkol Ing. L. Pivcovi vyvěsit seznam 

vyčištěných a otevřených ulic s tím, že je třeba rozlišit vyčištěné a otevřené ulice 
od ulic vyčištěných, ale dosud neotevřených. 

Termín: ihned 
 

Předseda komise Jiří Vávra navrhl režim jednání komise tak, že komise, jejímiž členy jsou 
zástupci všech pracovních skupin, se bude v tomto složení do odvolání scházet denně od 
18:00 hod. v prostředním salonku primátora. Pracovní skupiny budou mezi sebou 
navzájem komunikovat a scházet se dle potřeby po ukončení každodenního režimu komise. 
Všechny pracovní skupiny spadají pod ředitele Magistrátu hl. m. Prahy Ing. M. Trnku, který 
bude jejich činnost koordinovat. 
 
Do skupiny „Řízení“ pan předseda navrhuje dozařadit právníka namísto JUDr. M. Děvěrové, 
MPA po dobu její dovolené. V případě vybraných složek – HZS, Policie ČR a Městská policie 
HMP – mohou členové komise určit za sebe do pracovních skupin kompetentního zástupce.  
 
Hlasování: 18 pro – 0 proti – 0 se zdržel hlasování. Návrh pracovních skupin byl schválen. 
 
 
3. Aktuální situace na území hl. m. Prahy 
 
Místopředseda komise Ing. P. Richter vyzval přítomné zástupce jednotlivých resortů 
k informování o postupu prací a učiněných krocích k odstranění následků povodně.  
 
• SVM MHMP – jednání s pojišťovnami bylo zahájeno, uplatňují se škodní události, 

zejména v k. ú. Lahovice, kde byly objekty pod vodou. První souhrnný přehled bude 
k dispozici do konce týdne. Ing. P. Richter uložil úkol řediteli SVM MHMP Ing. R. 
Svobodovi zpracovat a doplnit databázi dotčených objektů a předložit ji komisi.   

Termín: ihned 
 
• Sekce finanční a správy majetku MHMP – Ing. Z. Javornická informovala, že prozatím 

fakturace neprobíhá, faktury budou cca příští týden. Do páteční Rady HMP bude 
připraven materiál ke státní dotaci na odstranění povodní. Odbory MHMP jsou 
zaúkolovány, aby sledovaly možnosti získání státních dotací. Na účtu HMP je nyní na 
odstranění následků povodně 300 mil. Kč, 50 mil. Kč je příslib od ministra financí Ing. M. 
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Kalouska. Tyto finanční prostředky budou přesunuty do rozpočtu HMP, s největší 
pravděpodobností do BKR MHMP. Dalším připravovaným materiálem k projednání bude 
přehled finančních prostředků určený na krytí finančních požadavků zmapovaných 
městskými částmi. Další materiál bude přesun finančních prostředků na opravy a 
rekonstrukce místních komunikací na území HMP (lze použít finanční dotaci od státu). 
225 mil. Kč bude vyčleněno pro potřeby oprav na TSK, RFD MHMP osloví městské 
části, aby vydefinovaly své finanční požadavky. Co se týče evidence škod a škod na 
majetku HMP, je určena kontaktní osoba na SVM MHMP, která informace shromažďuje                   
a komunikuje s městskými částmi. Termín Ministerstva financí ČR na zaslání požadavků 
je 7 dní od ukončení stavu nebezpečí, prodloužení tohoto termínu je možné. Předseda 
komise uložil úkol Ing. R. Svobodovi (SVM MHMP) sledovat termín pro uplatnění 
požadavků hl. m. Prahy na MF ČR.                                              

Termín: ihned 
 

• SVM MHMP + TSK – na Císařském ostrově je režim prací domluven s generálem 
Opatou (Armáda ČR), jedná se o zasypání vzniklé kaverny, bude řešen požadavek ze 
státních rezerv na kovový pontonový most, který by řešil přístup do ÚČOV. Ústřední 
čistírna odpadních vod vydrží se skladováním kalů a bez zavezení chemie do neděle 
tohoto týdne. Ing. L. Pivec informoval, že komunikace Papírenská je k dispozici, provoz 
je možný s tím, že je třeba zjistit frekvenci, počet velkokapacitních vozů atd. Městská 
policie HMP ve spolupráci s Policií ČR zajistí dopravní opatření v této lokalitě         
a o těchto bude informovat TSK.   

 
• Ing. Z. Javornická – uvedla, že ve spolupráci s Ing. F. Ginzlem bude mapována situace 

finanční výpomoci Sboru dobrovolných hasičů. Dotace bude předložena k projednání na 
ZHMP dne 27. 6. 2013, je třeba pokrýt vícenáklady. Požadavky městských částí budou 
k dispozici do středy příštího týdne. Předseda komise Jiří Vávra uložil úkol Ing. F. 
Ginzlovi zpracovat podklady pro tisk a předat je Ing. Z. Javornické.  

Termín: ihned 
. 
• Jiří Vávra uložil úkol Ing. J. Juránkovi zpracovat v součinnosti s ředitelem MHMP 

Ing. M. Trnkou, plk. Mgr. J. Peškem a ostatními dotčenými složkami přehled           
a rozsah nezbytných zásob, které by se měly nacházet na krizovém řízení pro 
případy nouze v hl. m. Praze.  

Termín: ihned 
 
• Informace PRE, a. s. – ve skladech jsou k dispozici vysoušeče nejen pro domácnosti, 

ale i vysokokapacitní vysoušeče. Výdejním místem by byl Magistrát HMP, aby se 
zamezilo chaosu.  

 
• OMI MHMP – sumarizuje a zpřehledňuje požadavky od městských částí. Místopředseda 

komise Ing. P. Richter připomněl 3 denní prodlevu při vyřizování objednávky opravy 
čerpadla. Protipovodňové zábrany budovalo OMI MHMP, kontrolu provádí technici 
Správy služeb HMP, informace předávají na OMI MHMP.   

 
• OŽP MHMP – Ing. D. Frantík informoval o označování a kácení stromů v parku 

Stromovka a doporučil nechat uzavírku parku do konce tohoto  týdne. Předseda komise 
Jiří Vávra uložil úkol Ing. D. Frantíkovi zajistit v součinnosti s městskými částmi 
přehled parků, kde se vyskytují rizikové stromy, a harmonogram kontroly 
dendrology na příští půlrok   a dále předložit do pátku 14. 6. 2013 přehled parků ve 
správě města, neboť za parky odpovídá vlastník. Požadavek sdělí Ing. Frantík 
starostům městských částí na krizovém štábu v 18:00 hod.  
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• TSK – Ing. L. Pivec informoval o zprovoznění pravobřežní komunikace, ulic Povltavská, 
Papírenská, Za Elektrárnou, které budou zprovozněny od zítřejšího rána. Problém je 
s ulicí Na Františku, kde pod vozovkou leží kabel, ukončení prací je předpokládáno na 
středu příštího týdne. Probíhá oprava Strakonické ve směru do centra, bude obnovena 
stavba mostu Na Kačerově, zúžení vozovky na Jižní spojce.  

 
• ZSP MHMP – Ing. K. Čelikovská požádala o přesunutí problematiky uhynulých ryb do 

pracovní skupiny „Úklid“.  
 
• OST MHMP – Ing. I. Jakoubková informovala o přesunutí Callcentra na krizové řízení. 

Stavební úřady by měly do příštího pátku poskytnout informace o odstraňování černých 
staveb. Velká Chuchle musí vyspecifikovat, co chce odstranit. Starosta dodá položkový 
rozpočet. Jedná se o 2 montované haly, které byly určeny k odstranění již od roku 1996, 
vlastníci je ovšem neodstranili. Jedna z hal je přetnutá kvůli odtoku. Stavební úřad musí 
zahájit řízení na odstranění staveb. MHMP je odvolacím orgánem, situaci musí řešit 
místně příslušný stavební úřad Prahy 16. Ve věci rýhy, která byla provedena na základě 
rozhodnutí primátora ve stavu nouze, rozhodne příslušná samospráva městské části, 
jestli rýha zůstane či nikoli. 

 
 
4. Různé  
 
K tomuto bodu se nikdo do diskuse nepřihlásil.  
 
 
 
 
Jednání bylo ukončeno v 17:58 hod. 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
Schválil: Jiří Vávra 
 
 
 
Schválil: Ing. Pavel Richter 
 
 
 
Zapsala: Ladislava Šimková 
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